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”Nyt fra bestyrelsen  -  9”  
  
Kære Lodsejere 
 
Lolland Kommune har nu godkendt digelagets budget for 2020, således som det blev godkendt af 
generalforsamlingen i maj måned 2019. 
 
På generalforsamlingen var der, jfr. referatet, tilslutning til Bestyrelsens forslag til udbedring og forbedring 
af dige D1 inden for en uændret økonomisk ramme. 
 
Men førend vi kunne gå i gang med det praktiske arbejde, skulle projektet evalueres og godkendes af Lolland 
Kommune – og det er gået godt: 
 

• Intet krav om VVM-redegørelse - blev besluttet 03.07.2019 

• Herefter høring og orientering på kommunens hjemmeside i perioden 03.07.2019 til 07.08.2019. 
Ingen høringssvar ved fristens udløb. 

• Godkendelse af vores udbedringsforslag den 15.08.2019 med en klagefrist frem til 16.09.2019. Ved 
klagefristens udløb var der heldigvis ikke modtaget nogen klager. 
 

Dette betyder, at vi kan påregne at gå i gang med projektplanlægning, herunder indhentning af tilbud, 
ultimo september. 
 
Men, men ……. Vegetationen stortrives blandt stenene, så en kommende entreprenør vil ikke have et 
ordentligt grundlag for at afgive et tilbud, da det p.t. er umuligt at se og arbejde med stenene. Det ville være 
at arbejde ”i blinde”, så dette bliver vi nødt til at gøre noget ved først evt. vente til det er visnet ned. 
 

 
 
 På en inspektionsrunde i sensommeren blev der opdaget 2 anlagte høfder med sten ved D1. 
 
Hvem der har anlagt høfderne ved bestyrelsen ikke, men hvis der er taget sten fra selve diget, er det en 
alvorlig sag. De(n) pågældende skal snarest lægge stenene tilbage på diget. 
 
Hvis stenene ikke kommer fra diget, men ude fra, er det også en alvorlig sag. Der må ikke ændres ved kysten 
uden tilladelse fra myndighederne. For eksempel kunne vi ikke bare lægge sten på vores dige uden den oven 
for beskrevne proces. Det kan lyde bureaukratisk, men bestyrelsen kan ikke på medlemmernes vegne 
risikere en ’sag’ med diverse myndigheder. 
 
Derfor: Tilbage med stenene, hvor de kom fra !! 
 
  
 

Bestyrelsen 
 
 
P.S. De forskellige godkendelses- og høringsskrivelser fra kommunen ligger på hjemmesiden under fanen 
”dokumentation”. 
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